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گزارشیازتحققوعدهرشد۸درصدیدراستانها

استانداران درباره مأموریت 
اقتصادی خود چه گفتند؟

»اســـماعیل زارعی کوشـــا« استاندار کردســـتان گفت: ما شـــرایط متفاوتی را بویژه در ســـال 1401 پشت سر 
گذاشـــتیم. توطئه ها و اغتشاشات، اســـتان را چند ماه درگیر کرد. اما خوشـــبختانه بر اساس گزارش های 
رســـمی نهادها و و مراجع در دو ســـال گذشته در همه شـــاخص های اقتصادی رشـــد محسوسی را شاهد 
بودیم. وی اضافه کرد: در شـــاخص اشـــتغال و نرخ بیکاری، توسعه ســـرمایه گذاری داخلی و خارجی و رفع 
خلأهـــای بهره وری بخش های مختلف اقتصاد شـــامل کشـــاورزی، صنعت و خدمات، رشـــد محسوســـی 
داشـــتیم. فعال شـــدن مرز اســـتان کردســـتان، بازارچه های مرزی و بهره گیری بیشـــتر از ظرفیت اقتصاد 
مرزی و فعال شـــدن دیپلماســـی مرزی ایران در دولت ســـیزدهم کاملاً قابل مشـــاهده اســـت. اســـتاندار 
کردســـتان در تشـــریح اقدامات دولت در حوزه زیرســـاختی و عمرانـــی، گفت: به  عنوان مثـــال، در حوزه 

حمل ونقل، امســـال راه آهن کردســـتان را پس از 20 ســـال به بهره برداری رســـاندیم که می تواند در توسعه گردشـــگری به عنوان یکی از محورهای اقتصادی 
از یک ســـو و حمل ونقل کالا در بخش های معدنی، صنعتی و کشـــاورزی از ســـوی دیگر ظرفیت خوبـــی را فراهم کند. مجموعه این اقدامـــات این امید را به 

مـــا می دهد که بتوانیـــم در پایان این دولت در دو ســـال آینده، توســـعه اقتصادی مدنظـــر را محقق کنیم.

»مهدی دوســـتی« اســـتاندار هرمـــزگان هم درباره این مســـئولیت محول شـــده از ســـوی رئیس 
جمهور در اســـتان تحت مدیریت خود، گفت: دو تکلیف در برنامه دیده شـــده اســـت؛ نخســـت 
رشـــد ۸ درصـــدی و دیگر اینکـــه 30 درصد از این رشـــد از محل بهره وری تأمین شـــود و ما برای هر 
دو تکلیف دو برنامه جداگانه داریم. وی تأکید کرد: رشـــد اقتصادی، فرزند انباشـــت سرمایه  است 
یعنی در ابتدا باید انباشـــت سرمایه ای شکل بگیرد و ســـرمایه گذاری ای که براساس این انباشت 
ســـرمایه  انجام شـــود، منجر به رشد اقتصادی خواهد شـــد. در حوزه رشـــد اقتصادی تمرکز ما بر 
معـــادن اســـت به دلیـــل اینکه از بعـــد اقتصادی معادن نســـبت به صنعت، رشـــد ســـریع تری را 
رقم می زنند. اســـتاندار هرمزگان با بیان اینکه رشـــد اقتصـــادی در حوزه کشـــاورزی و آبزی پروری 
در برنامه اســـتان برای دســـتیابی به نرخ رشـــد ۸ درصدی قـــرار دارد، اظهار داشـــت: با توجه به 
افزایش قیمت مواد غذایی در دنیا امیدوار هســـتیم، بخشـــی از این رشـــد اقتصادی و انباشـــت 

ســـرمایه با فعالیت در حوزه کشـــاورزی و آبزی پروری رقم بخورد. دوســـتی خاطرنشان کرد: در سفر رئیس جمهور به اســـتان هرمزگان فقط در یک مصوبه 
ع پرورش میگو اختصاص داده شـــد و این باعث شـــد که تولید میگـــو از حدود 1.۵ تـــا دو تن در هکتار به  حـــدود 1000 میلیـــارد تومان به برق رســـانی به مزار
6 تن در هکتار برســـانیم که اتفاق بســـیار خوبی بود. اصلاح و نوســـازی باغات مصوبه دیگری بود که موجب شـــد بخش زیادی از باغات در ســـفر رئیس 
جمهور نوســـازی شـــود، ســـدهایی در دولت های قبل ســـاخته شـــده بود اما شـــبکه انتقال آب آنها تکمیل نشـــده بود که رئیس جمهور دســـتور تکمیل 
ایـــن پروژه هـــا را دادند و تکمیل شـــد. وی تصریح کـــرد: با توجه به اینکه در بعد دیپلماســـی اقتصادی نیـــز رئیس جمهور و دولت اقدامات بســـیار خوبی 
را داشـــتند ما شـــاهد افزایش سهم ترانزیت هســـتیم و این افزایش ســـهم ترانزیت، به توســـعه اســـتان هرمزگان که قطب اصلی ترانزیت کشور هستیم، 

کمک بســـیار زیادی خواهد کرد.

»علیرضا فخاری« اســـتاندار تهـــران نیز درباره تکمیل پروژه های نیمه تمام این اســـتان در راســـتای 
تحقق رشـــد ۸ درصدی اقتصاد، گفت: امســـال فعالیت های دولت ســـیزدهم، تمرکز بر پروژه های 

نیمه تمام اســـت، امیدواریم ایـــن پروژه ها به همت دولت به نتیجه برســـد.
وی افـــزود: از جمله مواردی که در روزهای گذشـــته داشـــتیم، افتتاح بیمارســـتان امام خمینی)ره( 
در شهرســـتان شـــهریار بود که ســـالیان متمـــادی در وضعیت نامناســـبی قـــرار داشـــت و با عدم 
تخصیص بموقع بودجه، حدود 34 ســـال طول کشـــید تا اینکه پروژه با یک فاصله 14 ماهه و تلاش 
دوســـتانی که در حوزه وزارت بهداشـــت و درمان بودند، با تأمین کادر درمان و تجهیزات مناســـب، 
مـــورد بهره بـــرداری قـــرار گرفـــت و 313 تخت به ظرفیت تخت های اســـتان اضافه شـــد. اســـتاندار 

تهـــران با تأکید بر اینکه ســـرانه نیاز مردم در موضوعات مختلف باعث می شـــود کـــه دولت به تلاش و تکاپو بیفتد تـــا این نیازها را در اولویت خـــود قرار دهد، 
گفـــت: حوزه های راه، حمل ونقل، مســـائل مربوط به تأمین و انتقال آب، حوزه های زیرســـاختی برق و بحث های زیســـت محیطی و چگونگـــی بازگردانی آب، 
جزو پروژه های اساســـی اســـت که در دســـتور کار دولت و به تبع آن، اســـتانداران، فرمانداران و مســـئولان ســـازمان های مختلف قرار دارد تا بتوانیم بخشی از 
نیازمندی های عمومی کشـــور و اســـتان های مربوطه را تأمین کنیـــم. در آینده ای نزدیک هم شـــاهد بهره بـــرداری از پروژه مترو پرند خواهیم بـــود که آمادگی 

کامل ایجاد شـــده و بخش های مربوط به ســـیگنالینگ و ارتباطات رادیویی و مســـائل مربوط به زیرســـاخت برق تأمین شـــده اســـت.
فخاری با بیان اینکه در حوزه  تأمین آب هم در خود تهران ظرفیت های جدیدی را در شـــرایط بحران پیش بینی کردیم، اظهار داشـــت: در شـــرایط بحران آب 
در تهران پیش بینی هایی را برای کار گذاشـــتن منابع زیرســـطحی و تأمین آب کرده ایم. وی ادامه داد: در ســـایر موارد هم برای انتقال آب تلاش های جدیدی را 
انجام می دهیم. یکی از پروژه های مهم برای انتقال آب در اســـتان تهران، انتقال آب از بخش نشـــتی آب ســـد لار اســـت که جزو پروژه هایی اســـت که قرارگاه 
ســـازندگی خاتم الانبیا در دســـتور کار دارد و امیدواریم در آینده ای نزدیک به بهره برداری برسد و بتوانیم از آن نشـــت آبی که آنجا وجود دارد، برای تأمین آب سد 
لتیان تلاش کنیم تا کســـری های ما را در حوزه شـــرق تهران جبران کند. فخاری ابراز داشـــت: تمرکز مدیریت بر منابع آبی در حوزه ســـد نمرود که حوزه آبریز 
فیروزکوه اســـت، نیازمندی های اســـتان سمنان و نیز بخش شرقی اســـتان تهران را تأمین می کند. انتقال آب از سد طالقان و همچنین مدیریت بر منابع آب 
در حوزه ســـد امیرکبیر هم جزو مواردی اســـت که در دســـتور کار امور آب قرار دارد. اســـتاندار تهران یادآور شـــد: ما در حوزه برق وضعیت مناسب تری داریم و 
امیدواریم امســـال با شـــرایط جوی و محیطی که مواجه هســـتیم، بتوانیم به خوبی از زمســـتان عبور کنیم.  وی ادامه داد: در زمینه نیازمندی های مصرف گاز 
مـــردم، خاصه در حوزه مصـــارف خانگی تلاش های زیادی در حوزه وزارت نفت انجام می شـــود، همکاران ما در حوزه رفع نیازمندی هـــای گاز، تلاش های وافری 

را انجام و ذخیره ســـازی هایی را صورت دادند. امیدواریم که با مصرف بهینه و مدیریت مصرف، بتوانیم زمســـتان امســـال را به خوبی بگذرانیم.

»احمد محمدی زاده« اســـتاندار بوشـــهر نیز با اشاره به سفرهای اســـتانی رئیس جمهور گفت: رئیس جمهور 
دوبار به اســـتان بوشهر سفر کرد، ســـفر اول او در مهرماه 1400 و سفر دوم در اســـفندماه 1401 بود و سفری هم 
بـــرای افتتاح فـــاز 11 پارس جنوبی در هفته دولت در ســـال1402 داشـــت. در این دو ســـفر جمعـــاً حدود 200 
پروژه برای اســـتان بوشـــهر مصوب شـــد. منابع تأمین این پروژه ها بخشـــی از محل ســـازمان برنامه، بخش 
بیشـــتری از محل مسئولیت های اجتماعی نفت و گاز و پتروشـــیمی ها و بخشی نیز از محل وزارتخانه ها بود. 

وی خاطرنشـــان کرد: امروز در اســـتان بوشـــهر، اکثر قریب به اتفاق این پروژه ها آغاز شـــده اند و پیشـــرفت قابل توجه و خوبی دارند. بخشـــی که در ســـفر 
دوم مصـــوب و طی نیمه اول ســـال ابلاغ شـــدند هـــم در فرایند مناقصه و انتخـــاب پیمانکار قـــرار دارند و روند آنها طی می شـــود و ان شـــاءالله در دهه فجر 
همه این پروژه ها با هم آغاز می شـــوند. اســـتاندار بوشـــهر تصریح کرد: طی روزهای گذشـــته دیداری با معاون اول رئیس جمهور و معاونین وی داشـــتم و از 
ایشـــان دعوت کردم در مراســـم افتتاح بخشـــی از پروژه هایی که به اتمام رســـیده و آماده افتتاح هستند و بخشـــی که آماده آغاز عملیات اجرایی هستند، 

حضور یابند. اکنون اســـتان بوشـــهر تقریباً به یک کارگاه بزرگ تبدیل شـــده است.

»اســـدالله عباســـی«، اســـتاندار گیلان نیز به خبرنگار ایرنا گفت: مزیت اســـتان ما بر اساس آمایش 
ســـرزمینی که داشتیم، بیشتر در بخش مربوط به اقتصاد کشاورزی، اقتصاد گردشگری و اقتصاد دریا 
بـــوده اســـت. با توجه به اینکـــه خط راه آهن شـــمال به جنـــوب در ماه های آینده وصل می شـــود، ما 
هدفگذاری کردیم که بتوانیم زودتر از زمانی که تعیین شـــده، به رشـــد ۸ درصدی دســـت پیدا کنیم. 
برای رســـیدن به این نقطه تلاش کردیم که سرمایه گذاری، بویژه مشـــارکت سرمایه گذاری خارجی و 
داخلی را داشـــته باشـــیم که در حال حاضر از میانگین کشوری بالاتر هســـتیم. وی با بیان اینکه برای 
تولیداتمـــان زنجیره ارزش ایجاد کردیـــم، تأکید کرد: از مزرعه تا بازار هـــدف را در نظر گرفتیم. میزان 
صادرات را بویژه به کشـــورهای منطقـــه، افزایش دادیم. تلاش کردیم از ظرفیت هایی که در اســـتان 
مـــا وجود دارد، بهره گیری کنیم. اســـتاندار گیلان خاطرنشـــان کـــرد: در موضوع کشـــاورزی، اقتصاد 

کشـــاورزی و آبزی پروری و اقتصاد دریا که مســـأله تجارت، گردشـــگری و کشتی ســـازی را شـــامل می شـــود، می توانیم برنامه های راهبـــردی را که رئیس جمهور 
اعلام کرده تحقق ببخشـــیم و همه ســـعی و توان خـــود را بکار می گیریم تا به آن دســـت پیدا کنیم.

»غلامعلی حیدری« اســـتاندار چهارمحال و بختیاری هم درباره پیشرفت ۸ درصدی پروژه های استانی 
توسط استانداران گفت: اســـتان ما در ابتدای دولت در نرخ بیکاری در رتبه دوم قرار داشت به همین 
دلیل تدابیری در این زمینه اندیشـــیده شـــد که یکی از موضوعات مهم اســـتان بحث اشـــتغال بود و 
مهاجرت هایی انجام می شـــد و مشـــکلات اجتماعی نیز به دلیل نرخ بیکاری وجود داشت. وی یادآور 
شـــد: استان چهارمحال و بختیاری یکی از جوان ترین استان های کشور است و نیروی کار فعالی دارد؛ 
لذا تدابیری از جمله اســـتفاده از بخش خصوصی، راه اندازی اتاق بازرگانی، تشـــکیل جلســـات منظم 
گفت وگوی دســـتگاه های دولتی با بخش خصوصی واســـتفاده از ظرفیت هلدینگ ها اندیشیده شد. 

اســـتاندار چهارمحـــال و بختیاری ادامه داد: ما همچنین برای صادرات غیرنفتی تلاش کردیم و خوشـــبختانه در پایان 1401 براســـاس اعلام مرکـــز آمار ایران ۸ پله 
صعود کردیم و از رتبه دهم به رتبه دوم در کشـــور رســـیده ایم؛ یعنی هشـــت پله ایجاد اشـــتغال انجام شـــده اســـت و این روند را حتماً دنبال و پیگیری می کنیم. 
حیدری گفت: در ســـفر رئیس جمهور به اســـتان چهارمحال و بختیاری جلســـات خوبی با هلدینگ ها و ســـازمان های ملی داشـــتیم. مصوبات بسیار خوبی در 
راســـتای ایجاد اشـــتغال و بحث پتروشـــیمی و پالایشـــگاه و توســـعه برخی از مراکز صنعتی از جمله تمرکز روی کارگاه ها و صنایعی که راکد بودند، انجام شد، بیش 
از 6۸ کارگاه مهم که راکد بودند بازگشـــایی شـــدند. همه این موارد در ایجاد اشـــتغال تأثیرگذار هستند. خوشـــبختانه صادرات غیرنفتی استان 200 درصد افزایش 
پیدا کرده اســـت. وی درباره توســـعه گلخانه های اســـتان هم گفـــت: در ابتدای دولت 30 هکتار گلخانه داشـــتیم و خوشـــبختانه اکنون به ۸0 هکتار دســـت پیدا 
کرده ایم. ظرفیت خوبی برای گردشـــگری و بوم گردی ایجاد شـــده اســـت و ســـند توسعه و پیشرفت اســـتان را تنظیم کردیم. اســـتاندار چهارمحال و بختیاری با 
اشـــاره به بحث توســـعه آمایش گردشـــگری و بوم گردی گفت: ۸0 مجوز گردشـــگری و بوم گردی صادر شد. توسعه دامداری ها در دســـتور کار قرار گرفت. حیدری 
با تأکید بر اســـتفاده از ظرفیت دانش بنیان عنوان کرد: در ســـفر رئیس جمهور به اســـتان چهارمحال و بختیاری جلسه بســـیار خوبی با 200 شرکت دانش بنیان 
فعال داشـــتیم این شـــرکت ها تولیدات بســـیار خوبی داشـــتند که حتماً در کاهش نرخ بیکاری و ایجاد اشـــتغال مؤثر هســـتند. وی ادامه داد: به رغم اینکه فصل 
کار در اســـتان چهارمحال بختیاری به دلیل ســـرمای هوا محدود اســـت اما بحمدالله مدیران جهادی اقدامات بســـیار خوبی در راستای تکمیل پروژه ها داشتند. 
یکســـری پروژه های پیشـــران در اســـتان وجود داشت که خوشـــبختانه با تزریق اعتبار اجرایی شـــد. 6۵ درصد استان با مشـــکل تنش آبی مواجه بود که در سفر 
اســـتانی این مشـــکل حل شد. حیدری ادامه داد: در اجرای نهضت ملی مســـکن 4000 واحد روستایی و شهری در این استان افتتاح شد. ساختمان دانش بنیان و 
توســـعه صنعت و برخی از کارگاه های صنعتی در ســـفر استانی رئیس جمهور افتتاح شد. حیدری خاطرنشـــان کرد: مردم انصافاً استقبال خوبی از رئیس جمهور 
داشـــتند، حضور پر شـــور مردم در مراســـم اســـتقبال از رئیس جمهور به معنای حمایت از سیاســـت های دولت و رضایتمندی از کارهایی اســـت که در این زمان 

کوتاه انجام شـــده اســـت، خوشـــبختانه بخش مهمی از وعده های دولت عملی شده است.

دردولتسیزدهم ودیپلماسیمرز فعالشدناقتصادمرز
رشد۸درصدیمحققمیشود

تمرکزدولتبراتمامپروژههاینیمهکارهاست

استانبوشهرتبدیلبهیککارگاهبزرگشدهاست

زمانمشخصشدهبهرشداقتصادی۸درصدیمیرسیم زودتراز

وعدههایدولترامحققکردیم

»ســـید علـــی احمدزاده«،اســـتاندار کهگیلویـــه و بویراحمد گفت: کارهـــای زیادی در دولـــت و در همه 
اســـتان ها در حال انجام اســـت. اســـتان ما هم، در حوزه اقتصادی بســـیار فعال اســـت. برای اینکه به 
این رشـــد اقتصادی ۸ درصدی برســـیم، نیازمند سرمایه گذاری در استان هســـتیم و باید تولید بالا برود 
تا وضعیت اقتصادی مـــا تکانی بخورد. در حوزه های مختلف به خصوص زنجیره های ارزش، کار شـــروع 

شـــده اســـت. وی تصریح کرد: یک سری ســـرمایه گذاری های بزرگ مثل پتروشیمی ها و صنایع بزرگ شروع شده اســـت که اینها بنیه های اقتصادی 
تحول اســـتان هســـتند. در زیرمجموعه اینها باید زنجیره های ارزش ایجاد شـــود. اســـتان ما در صنایع بزرگ حرف برای گفتن دارد زیرا تولیدکننده 
نفت و گاز هســـتیم. در صنایع کشـــاورزی هم حرف برای گفتن داریم و زنجیره های ارزش کشـــاورزی فعال شـــده اســـت. در زمینه شیلات، گیاهان 

دارویـــی فعالیت های زیادی آغاز شـــده تـــا وضع درآمدی و اقتصاد اســـتان تغییر کند. مطمئناً ما به رشـــد اقتصادی ۸ درصدی خواهیم رســـید.

کهگیلویهوبویراحمدمطمئناًبهرشداقتصادی۸درصدی
دستخواهدیافت

»محمدصادق معتمدیان« اســـتاندار آذربایجـــان غربی هم در خصوص تلاش ها برای دســـتیابی به نرخ 
رشـــد ۸ درصدی پروژه های اســـتانی توســـط اســـتانداران گفت: با توجه به این تکلیـــف از ناحیه دولت و 
تأکیداتی که رئیس جمهور داشـــت ما در ســـال گذشـــته برنامه های اجرایی خودمان را برای تحقق رشـــد 
۸ درصدی اقتصاد براســـاس مزیت هـــا و توانمندی هایی که در اســـتان بود از طریق ســـازمان مدیریت و 
برنامه ریزی و تیم اقتصادی اســـتان مطالعه، بررســـی و تصویب کردیم و در حال اجرا هســـتیم. وی افزود: 
بـــه دلیل وجـــود مرزهای متعدد و بحث معادن بســـیار خوب در اســـتان، ظرفیت های خوبی در اســـتان 
آذربایجـــان غربـــی در بحـــث تجـــارت بین الملل و همچنیـــن در بخش کشـــاورزی و صنعت وجـــود دارد. 

مهم ترین بخشـــی را که به عنوان پیشـــران انتخاب کردیم، بحث معدن با ۹ درصد پیشـــرفت به عنوان مهم ترین بخش توســـعه ای اســـت که ســـه گام 
اصلـــی طراحـــی، مطالعات و اکتشـــافات را اجرایی کردیـــم. معتمدیان گفت: اســـتخراج و بهره بـــرداری بزرگ ترین پروژه ژئوفیزیک هوایی شـــمال غرب 
را ســـال گذشـــته از طریق ایمیدرو و ســـازمان زمین شناســـی در پهنه های جنوبی اســـتان آغاز کرده ایم. همچنیـــن در بحث احـــداث صنایع معدنی در 
اســـتان بحمـــدالله از طریق بخش های خصوصی، حاکمیتی و دولتی نیز ســـرمایه گذاری بســـیار خوبی انجام شـــده اســـت. اســـتاندار آذربایجان غربی 
خاطرنشـــان کرد: در مجموع با ارزیابی ای که از پیشـــرفت برنامه ها در جهت رشـــد اقتصادی داشـــتیم، ســـال گذشـــته بیش از 3.۸ درصد میزان رشـــد 
اقتصـــادی اســـتان بود کـــه از حالت رکود خارج شـــدیم و امیدواریم امســـال نیز بـــا برنامه هایی کـــه پیگیری کرده و انجـــام داده ایم بتوانیم رشـــد قابل 
توجهی را در حوزه اقتصادی اســـتان داشـــته باشـــیم. وی اضافه کرد: ســـایر شـــاخص هایی هم که با مباحث اقتصادی اســـتان مرتبط هستند از جمله 
کاهـــش نرخ بیـــکاری و افزایش نرخ اشـــتغال وضعیت خوبی داریم. فضای کســـب وکار در اســـتان براســـاس برنامه ریزی هایی که انجـــام گرفته، بهبود 

یافته و بر اســـاس نقشـــه راهی کـــه مورد تأکید دولت اســـت، اصلاحات اقتصـــادی را در اســـتان پیگیری می کنیم.

اقتصادرسیدهاست رکودخارجشدهوبهرشد3.۸درصدیدر استانآذربایجانغربیاز

رئیسجمهوردرمســـیرتحققرشـــد۸درصدیاقتصـــاد،تکالیفیرابرایاســـتاندرانبهعنوانبـــازویاجراییدولتبا

درنظـــرگرفتنظرفیتهایهراســـتانتعیینکردهاســـت،دراینراســـتااســـتاندارانازبرنامههایخـــودبرایحرکت

ســـریعدرتحققاینوعدهدولتســـخنمیگویند.

بهگـــزارشایرنا،انتخابرئیسجمهوردولتســـیزدهمبرخلافدودولتگذشـــته،پایتختنشـــینینبـــودوبهمحض

بـــهکار،تمرکززداییازمرکـــزواحصایاختیاراتقابلواگذاریبهاســـتانداراندردســـتورکاردولتقـــرارگرفت.توجهویژهرئیسجمهوربهاســـتانها،وی آغـــاز

رابرآنداشـــتتاباانجامســـفرهایاســـتانی،ازنزدیکپیگیرپیشـــرفتهایهراســـتانباشد.آیتاللهرئیســـیتصمیمگرفتهاســـتتاازحستبعیضِریشهکرده

درروانوبـــاورمـــردمایرانبکاهـــد.درارزیابیدلایلتصمیمات،اقداماتوســـخنانویواعضـــایدولتشهمبایدمبنایتحلیلهمیننگاهباشـــد.

پـــیقانونمنـــدکردنایندیدگاه،اینمهمرانهماســـفنددرنشســـتیبااســـتاندارانسراســـرکشـــور،موردتأکیـــدقراردادومســـئولیتاصلی رئیسجمهـــوردر

تحققرشـــد۸درصدیاقتصادراکهدرلایحهبرنامههفتمتوســـعهنیزگنجاندهشـــده،بااســـتانداراندانســـت.دوروزبعد)۱۱اســـفند(درجلســـههیأتدولتبا

اشـــارهبهاینکـــهتمرکززداییازضرورتهـــایمهمدرافزایشکارآمدینظامادارهکشـــوراســـت،گفـــت»وزرابهطورجدیدرراســـتایتمرکززدایـــیاقدامکنندو

اختیـــارآندســـتهازتصمیمگیریهاراکهنیازیبهبررســـیواتخاذآنهادرمرکزنیســـت،بهاســـتاندارانتفویضکنندکهاســـتاندارانهمبـــاتدوینبرنامههایی

ایـــنمأموریـــتمهمراپیگیـــریودنبالمیکنند.«درهمینراســـتا،دولتبـــاراهاندازیصندوقپیشـــرفتوعدالتکهمنابـــعآنازطریقفروشمـــازاددارایی

دســـتگاههاوهمچنینمازادمالیاتاســـتانیتأمینمیشود،اختیاراتاســـتاندارانرابرایبرنامهریزی،رشـــدوتوسعهمتوازناســـتانهاافزایشدادتااعتبارات

عمرانیوتوســـعهایاســـتانهابهصورتنظاممندپرداختشـــود.

تعدادیازاستانداراندرگفتوگوباایرنااقداماتخوددراینزمینهراتشریحکردند:

گزارش


